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Zusammenfassung

        
In einem tierexperimentellen Modell wurden insgesamt 115 perkutane Feinkalibercholangioskopien mit vier verschiedenen Endoskopen von 0,8 bis 2,8 mm Durchmesser und unterschiedlichen Modifizierungen (Abwinkelung, Ballon, Arbeitskanal, Flexibilität) durchgeführt. Aufgrund der geringen Steuerbarkeit der verwendeten Instrumente war ein Arbeiten in koaxialer Schleusentechnik wesentlich, ebenso wie ein Arbeitskanal, während andere Modifizierungen nicht zur Verbesserung der Bildqualität beitrugen.


      
        
Summary

        
A total of 115 percutaneous fine-calibre cholangioscopies were performed in an animal model, using different types of fine calibre cholangioscopes of 0.8 to 2.8 mm. diameter. Additional properties of single endoscopes included different flexibility, deflectability of the tip, occlusion balloon and working channel. Due to the low steerability of the instruments used, a coaxial guidance by an introducing sheath was mandatory for sufficient imaging quality. Besides flexibility and provision of a working channel, no other properties contributed to a successful endoscopic inspection of the biliary system.
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